
I-1/2-15/2010. ikt.sz. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. július 5-én 
megtartott rendkívüli ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
 
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 
   Novák Imre   alpolgármester   
   dr. Ágoston Sándor  képviselő  
   Horváth László  képviselő 

Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 

   Kondacs György  képviselő 
   Csatári Lajos   képviselő  

Nyuzó Marietta  képviselő 
   Kiss Gábor   képviselő  

Kiss Károly   képviselő 
Pihurik Katalin  képviselő 
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 

   Valánszki Róbert  aljegyző 
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
Meghívottak: Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető, Feke László műszaki 
irodavezető, Kiss László földhaszonbérlő, Dr. Kiss László földhaszonbérlő, Nagy József 
Attila a DCKÖ elnöke.  
 
A polgármester üdvözli képviselő-testületi ülésen megjelenteket.  
 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselő-testület létszáma:  
14 fő. 
 
A polgármester a napirendek ismertetésére tér át. 
 

1. Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel kapcsolatos 
kérelme. 

   Előadó:  Pap Tibor polgármester  
      

2. Mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok elbírálása. 
   Előadó:  Feke László műszaki irodavezető 
  Földi Imre programirányító 
 

3. Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület előfinanszírozási kérelme.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 
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4. Külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos földhasználói 
megkeresések ügyében állásfoglalás.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
5. Bejelentések 

 

A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 
Határozat: 

 302/2010.(VII.5.) Kt.hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2010. július 5-én tartandó 
rendkívüli ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel kapcsolatos 

kérelme. 
   Előadó:  Pap Tibor polgármester  
      

2. Mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok elbírálása. 
   Előadó:  Feke László műszaki irodavezető 
  Földi Imre programirányító 
 

3. Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület előfinanszírozási kérelme.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 
 

4. Külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos földhasználói 
megkeresések ügyében állásfoglalás.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
5. Bejelentések 
 

 
1. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely Dr. Kiss 
László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel kapcsolatos kérelmének a 
megtárgyalása. 
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén a kérelmet megtárgyalta. 
Megadja a szót a bizottság elnöke részére, hogy ismertesse az ülésen kialakult javaslatot.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, volt egy olyan testületi 
döntés, hogy augusztus 31-ig döntik el (gazdasági év vége), hogy az önkormányzat 
hasznosítja-e tovább a földterületeket, az AKG-s pályázatot, amennyiben az előző nyertes 
pályázó átadja, tovább folytatja-e.   
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A bizottsági ülésen szó volt arról, hogy a gazdasági év végén, illetve év közben lejárt 
földterületek hasznosításáról egyedileg hoznak döntést (bérbeadás útján hasznosítják, vagy az 
önkormányzat gazdálkodási körébe bevonja).  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő rendkívüli ülésre ezzel kapcsolatban 
az anyag elő lesz készítve, amelyet az ügyvéd úr át fog nézni. Ezt követően fognak döntést 
hozni, hogy a földterületeket bérbeadás útján hasznosítják-e a továbbiakban, vagy ha nem 
kerül meghirdetésre, akkor intézkedni kell arról, hogy az önkormányzat gazdálkodásába 
visszakerüljenek és a mezőgazdasági vállalkozási tevékenységének részét képezzék.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
 303/2010.(VII.5.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
lévő földterületek hasznosításáról - a gazdasági év végén, illetve év közben lejáró 
területek tekintetében - egyedileg hoz döntést a 2010. július 15-én tartandó 
rendkívüli képviselő-testületi ülésén, miszerint bérbeadásra meghirdetik, vagy az 
önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységébe bevonják.  
 
A képviselő-testület megbízza a műszaki irodát, hogy a rendkívüli testületi ülésre 
készítse elő az anyagot, amelyet előzetesen egyeztessen Dr. Kulcsár László 
ügyvéddel.  
 
Felelős:  Szűcs Lajos mezőgazdasági ügyintéző 
Határidő:  értelem szerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottsági ülésen jelen volt Kiss László 
földhaszonbérlő, aki kérte nyilatkozzon a képviselő testület arról, ha az önkormányzat nem 
hirdeti meg a területeket bérbeadásra, szándékában van-e az AKG-s programot tovább vinni. 
Elmondta, hogy a programban részt vevők most végzik azokat a folyamatokat, amelyek a 
részvételhez szükségesek pl. talajminősítéssel kapcsolatos vizsgálatok. A polgármester 
véleménye, hogy ebben is nyilatkozhatnak, ezt az AKG-s támogatási lehetőséget meg kell 
tartani.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottsági ülésen az is elhangzott, 
hogy az intervallumba még beleférnek, mivel a jövő hét folyamán rendkívüli képviselő-
testületi ülés megtartására kerül sor, ahol döntést hoznak a további hasznosításról. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dr. Kiss László földhaszonbérlő részére.  
Dr. Kiss László földhaszonbérlő – elmondja, hogy az AKG-s programra sikeresen pályáztak, 
amelynek időtartama 5 év. Az önkormányzat tulajdonában lévő általa bérelt szántó művelési 
ágú ingatlan bérleti ideje 2011. március 3-al le fog járni. Megjegyzi, hogy a program 
értelmében 2014. augusztus 31-ig földhasználati jogosultsággal kell rendelkeznie. 
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Elmondja, hogy a területet továbbra is bérlőként szeretné hasznosítani, azzal a feltétellel is, 
hogy a többi kiírt terület induló licitjétől, az általuk bérelt terület induló licitje, akár duplája a 
többinek. Elmondja azt is, ha feljebb megy a licit, akkor is licitálni fognak.    
Elmondja, hogy eddig még támogatást nem kaptak, a kifizetések fél éven belül fognak 
elkezdődni. 
Úgy érzi ez az önkormányzatnak egy olyan bevételt jelentene, amely a területalapú támogatás 
mértékével megegyezne, vagy attól magasabb lenne. Meglátása az is, hogy az önkormányzat 
számára ez biztos bevételt eredményezne, hiszen ha a programot ellenőrzik és nem megfelelő 
a teljesítés a támogatást megvonhatják.  
Elmondja, hogy az önkormányzattól bérelt terület mellet minimális nagyságú saját területtel 
rendelkeznek. Elmondja azt is, ha a haszonbérlet nem jön létre, akkor az általuk művelt 
területek nagysága 90 %-al csökkenne. Javasolja, az önkormányzat végezzen számításokat és 
határozza meg, hogy milyen nagyságú haszonbérleti díj érné meg számára.  
Már elmondta, hogy a kifizetések még nem kezdődtek meg, így nincs visszafizetési 
kötelezettsége, de ennek ellenére a megnyert pályázatot szeretné végig vinni. 
Pap Tibor polgármester – a Dr. Kiss László által elmondottak az előkészítés során lesznek 
figyelembe véve. Elmondja, hogy a rendkívüli ülésre előterjesztés fog készülni a többi 
földterület vonatkozásában is.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
A polgármester a témát lezárja. 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a 
mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok elbírálása. 
A polgármester megadja szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 2010. évi 
mezőgazdasági növénytermesztés tervében szerepelt az önkormányzati tulajdonú területeken 
108 hektár őszi búza, vagy egyéb tavaszi gabona, illetve 30 hektár kukorica termesztése. A 
vetésen túl szükségessé váltak az elvetett búza és kukorica növényvédelmi munkálatai is. A 
növényvédelmi munkálatok alatt a növények gomba, rovar és gyom elleni védekezését, 
valamint a mag kondíciójavító-anyaggal történő ellátását kell érteni.  
A növényvédelmi munkálatok elvégzésére a vonatkozó jogszabályokban foglaltak 
figyelembevételével a helyi beszerzési eljárásra három cégtől kértek árajánlatot. A megadott 
határidőig: 2010. március 31. 1000 óráig mindhárom cég megküldte árajánlatát a következő 
tartalommal: 

1. Ubinas Kft. 6724 Szeged, Dr. Boross J. u. 26. 
Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 3. 200,- Ft/ha 691. 200,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28 60,- Ft/kg 829. 440,- Ft + Áfa 
Sekator OD 24. 100,- Ft/l 390. 420,- Ft + Áfa 
Eminent 7. 515,- Ft/l 811. 620,- Ft + Áfa 
Decis Mega 7. 800,- Ft/l 126. 360,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 849. 040,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 21. 000,- Ft 70.000 szem/zsák 630. 000,- Ft + Áfa 
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Növényvédő szer  477. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 200,- Ft/ha 96. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 203. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 4. 052. 040,-  Ft + Áfa 

 
2. Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft. 5510 Dévaványa, Kősziget major 072/23. 

Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 3. 000,- Ft/ha 648. 000,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28 55. 000,- Ft/l 760. 320,- Ft + Áfa 
Sekator OD 24. 000,- Ft/l 388. 800,- Ft + Áfa 
Eminent 7. 000,- Ft/l 756. 000,- Ft + Áfa 
Decis Mega 7. 000,- Ft/l 113. 400,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 666. 520,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 18. 000,- Ft 70.000 szem/zsák 540. 000,- Ft + Áfa 
Növényvédő szer  78. 000,- Ft/doboz/5 ha 468. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 000,- Ft/ha 90. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 098. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 3. 764. 520,-  Ft + Áfa 

 
3. GALIBÁK Bt. Csárdaszállás 

Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 6. 000,- Ft/ha/ 2 x szórás 648. 000,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28  780. 000,- Ft + Áfa 
Sekator OD  390. 000,- Ft + Áfa 
Eminent  770. 000,- Ft + Áfa 
Decis Mega  120. 000,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 708. 000,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 22. 000,- Ft /70.000 szem/zsák 660. 000,- Ft + Áfa 
Növényvédő szer  90. 000,- Ft/doboz/5 ha 540. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 000,- Ft/ha 90. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 290. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 3. 998. 000,-  Ft + Áfa 

 
Az ajánlatok értékelése során megállapították, hogy a Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft. tette 
a legkedvezőbb ajánlatot, amely 3.764.520,-  Ft + Áfa, így javasolják megbízni a Kft-ét a 
feladat elvégzésével.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat.  
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, mely szerint a Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft-ét bízzák 
meg a feladattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 
 304/2010.(VII.5.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy megbízza a 
Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft.-ét (5510 Dévaványa, Kősziget Major 072/23) - 
mint a legalacsonyabb árajánlatot adót - a 2010. évi növénytermesztési munkálatok 
kapcsán 108 ha őszi búza kétszeri Decis Mega rovarölővel, Eminent gombaölővel és 
Sekator gyomirtóval, valamint Nikrol 28 folyékony nitrogén műtrágyával való 
permetezésével, valamint 30 hektár területre 30 zsák (70.000 szem/zsák) Anita Tc. 
kukorica vetőmag megvásárlásával és az elvetett 30 hektár kukorica Mester pack 
gyomirtó szerrel való egyszeri permetezésével nettó 3.764.520 + áfa összegért. 
 
A Képviselő-testület megbízza a polgármestert a vállalkozási szerződés 
megkötésével. 
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
   Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos 

 
 
 
3. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a harmadik napirendi pont keretében került volna 
sor a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület kérelmének a megtárgyalására.  
A Békés Megyei Önkormányzat az Egyesület részére 200.000,- Ft támogatást ítélt meg a IX. 
Dobfesztivál megrendezéséhez. A kérelem benyújtásáig a pénzt a Békés Megyei 
Önkormányzat nem utalta át az Egyesület számlájára. Kérésük az lett volna, hogy a 
dévaványai önkormányzat előlegezze meg részükre a 200.000,- Ft-ot, amelyet visszafizetnek, 
ha a Békés Megyei Önkormányzat részükre átutalja a támogatást.  
A kérelem okafogyottá vált, mivel a Békés Megyei Önkormányzat a megítélt támogatást a 
mai napon a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére átutalta.  
 
 
4. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos földhasználói megkeresések 
ügyében állásfoglalás.  
Elmondja, hogy ehhez a napirendhez az AGRODÉVA Kft-től, valamint a Bartha-Agrár 
Mezőgazdasági Kft-től érkezett megkeresés. 
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottsági ülésen ezzel kapcsolatban is kialakult 
vélemény. 
Volt olyan vélemény is, hogy ezzel a témával nem az önkormányzatnak, hanem a 
földhasználóknak kell foglalkozni. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a 
bizottsági ülésen elhangzott javaslatot.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy olyan önkormányzati 
utakról és csatornákról is szó van, amelyek mellett bérelt területek nincsenek.   



 7

Elmondja, hogy a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulattal folyamatos 
munkakapcsolatban állnak, várják az általuk készített anyagot, amely a sportpályával 
kapcsolatos.  
A bizottság javasolja, hogy a jövő héten tartandó rendkívüli ülésen foglalkozzanak a témával, 
amikor a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulat igazgató-főmérnöke egyébként is jelen 
lesz az ülésen. Javasolják még meghívni a Körös-vidéki Környezetvédelmi és Vízügyi 
Igazgatóság képviselőjét, a Körös-Maros Nemzeti Park Igazgatóság képviselőjét, valamint a 
nagyobb területen gazdálkodókat. Ezen fórum keretében kell megoldást találni a felmerülő 
problémákra.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a megkeresésben szerepel az is, hogy a 
Vízgazdálkodási Társulat részére fenntartási hozzájárulást fizetnek, de ennek eredményét nem 
látják. A gazdálkodók körében szilárd meggyőződés, hogy teljes mértékben felesleges és 
jogtalan a fenntartási hozzájárulás követelése, hiszen évek óta nem nyújtottak eredményt 
mutató szolgáltatást.  
Jó lenne, ha a fórumon a gazdálkodók és a meghívott szakemberek megtalálnák a megoldást. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a június 15-én tartandó rendkívüli testületi ülés keretében a 
külterületi csatornák tulajdonosaival és üzemeltetőivel közösen a gazdálkodók jelenlétében 
keressenek megoldásokat  a kialakult helyzet javítására vonatkozóan kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
 305/2010.(VII.5.) Kt.hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2010. június 
15-én tartandó rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében a külterületi csatornák 
tulajdonosaival és üzemeltetőivel közösen a gazdálkodók jelenlétében keresnek 
megoldásokat a külterületen kialakult belvízhelyzet javítására vonatkozóan. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a határozatban foglaltak szerint 
járjon le. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  értelem szerint 

 
 
 
5. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az ötödik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza.  
A polgármester elmondja, hogy Jónás Tibor kérelemmel fordul a képviselő-testület felé.  
Elmondja, hogy Jónás Tibor Dévaványa, Árpád út 33. szám alatti lakosnak a Képviselő-
testület a 265/2005.(IX.28.) Kt. határozatában a Semmelweis Egyetem Egészségügyi 
Főiskolai Kar Gyógytornász szakán folytatott másoddiplomás tanulmányainak támogatásához 
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8 félévre 2005-2010. évig félévente 250.000,- Ft keretösszeg erejéig kamatmentes kölcsönt 
nyújtott összesen  2.000.000,- Ft   összegben. 
A Képviselő-testület a visszafizetés határidejét a tanulmányok befejezését követő hónap 1. 
napjától 40 hónapon keresztül havi 50.000,- Ft összegben határozta meg.  
Jónás Tibor a tanulmányait 2010. június 10-én befejezte sikeres záróvizsgát tett. 
Az oklevél kiállításának feltételéül szabott nyelvvizsga kötelezettségének nem tett eleget, az 
egyetem által kiállított igazolás az oklevelet nem helyettesíti, szakképzettséget nem igazolja.  
Jónás Tibor kérelemmel fordult a Képviselő-testülethez, hogy engedélyezze a tanulmányi 
kölcsön visszafizetési határidejének módosítását úgy, hogy a törlesztés kezdő időpontját a 
végzettség megszerzését követő hónap 1. napjával, legfeljebb 2011. július 1. naptól  határozza 
meg, változatlan törlesztő összeggel.  
A polgármester megadja szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság javasolja, hogy a kérelmet 
támogassa képviselő-testület.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy Jónás Tiborral a tanulmányi szerződés kerüljön 
módosításra az alábbiak szerint: „a tanulmányi kamatmentes kölcsön visszafizetésének 
határideje: végzettség megszerzését követő hónap 1. napjával  kezdődően, legfeljebb 2011. 
július 1. naptól  40 hónapon keresztül 50.000,- Ft-os összeggel köteles törleszteni” kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:   
 

Határozat: 
 306/2010.(VII.5.) Kt.hat. 

                                                        
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az  Jónás Tibor Dévaványa, 
Árpád út 33. szám alatti  lakossal a  Semmelweis Egyetem Egészségügyi Főiskola 
kar Gyógytornász szakán folytatandó tanulmányainak támogatása  tárgyában kötött 
V-777/2005. ikt. Számú Tanulmányi támogatási kölcsönszerződés 2. pontját a 
szerződő fél kérésére azzal egyetértésben az  alábbiakban módosítja:  
- A tanulmányi kamatmentes kölcsön visszafizetésének határideje: végzettség 

megszerzését követő hónap 1. napjával  kezdődően, legfeljebb 2011. július 1. 
napjától  40 hónapon keresztül 50.000,- Ft-os összeggel köteles törleszteni.  

 
Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a tanulmányi támogatási 
kölcsönszerződés módosításáról intézkedjen. 
    
Felelős:      Pap Tibor polgármester 
Határidő:    értelem szerint 

  

Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentés a Szeghalom Kistérség 
Többcélú Társulástól érkezett. 
Elmondja, hogy a májusi képviselő-testületi ülésen, amikor a Szeghalom Kistérség Egységes 
Szociális és Gyermekjóléti Intézmény beszámolóját tárgyalták, szó volt a Hároméves 
Kistérségi Felzárkóztató Programról. A program keretében felújításra került a Dévaványán 
lévő Margaréta Egyesített Szociális Intézmény. Az ülésen elhangzottakból úgy látszott, hogy 
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kb. 5 millió forint önerőt kell a beruházások megvalósításához biztosítani, mivel tudomásuk 
szerint az önerő mértéke 10 %.  
Az intézmény igazgatója nem mondta el, hogy a pályázat benyújtásakor 19,55 %-os önerő 
biztosítását vállalták. Nem vették figyelembe azt sem, hogy sikeres pályázat esetén a 
közbeszerzéssel kapcsolatban is merülnek fel költségek, valamint műszaki ellenőri díjjal sem 
számoltak. A számításaik szerint 10.689.364,- Ft önerő biztosítása vált szükségessé, amire 
nincs forrása az önkormányzatnak.  
A polgármester javasolja, hogy tájékoztassák a Kistérségi Társulást arról, hogy a megoldást 
keresik, de jelenleg nincs forrásuk erre a célra.  
A polgármester a felújításhoz a testületi döntés alapján tulajdonosi hozzájárulást adott: a 
LEKI pályázati kiírás keretében a Szeghalom Kistérség Egységes Szociális és Gyermekjóléti 
Intézmény dévaványai idősek otthona infrastruktúra fejlesztéséhez, az informatikai, tárgyi 
eszköz beszerzési pályázat benyújtásához, a végrehajtás során ezeket a fejlesztéseket 
elvégezzék és aktiválhassák.  
Kötöttek egy megállapodást, amennyiben a Társulás nem így fog működni, a feladat 
visszakerül, akkor az önkormányzat, addig a Társulás könyveiben szerepel, amíg a támogatási 
szerződésben vállalt kötelezettséget nem teljesítette.  
A megállapodásban nincs szó önerő biztosításáról. A tárgyalások során 90 %-os állami 
támogatásról és 10 % önerőről volt szó. A polgármesternek tudomása van arról, hogy a 
Társulás az önerőt nem tudja kifizetni, nincs rá forrása. Elképzelhető, hogy még két fővel 
csökkentik a dolgozói létszámot annak érdekében, hogy az egyensúlyt biztosítani tudják.  
A polgármester elmondja, ha a pályázat úgy kerül kiírásra, hogy az önkormányzat nyújthatja 
be biztos, hogy benyújtották volna.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, ha a pályázat közös, akkor a terheket is közösen 
kell viselni.   
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a közös teherviseléssel nincs probléma, a 
dévaványai ingatlanok felújításával kapcsolatos terheket Dévaványának kell viselni, a többi 
településnek pedig a rájuk eső részt, csak ezzel nem számítottak a 2010. évi költségvetés 
tervezésekor. A polgármester elmondja, hogy a tervezés időszakában még úgy volt, hogy a 
térségi intézmény saját gazdálkodási körén belül az önerőt biztosítja. Most fordultak a 
kéréssel azon településekhez ahol beruházás történt, hogy az intézmény nem tudja biztosítani 
a szükséges forrást. Ahol a fejlesztés még nem lett végrehajtva ott megtehetik, ha nem tudják 
biztosítani az önerőt, hogy a pályázatot visszamondják. A polgármester elmondja, hogy 
Dévaványán is és Körösújfaluban is végre lett hajtva a beruházás.  
Dévaványán még a Családsegítő-Szolgálatnál nem történt meg a beruházás, azt lehetne 
visszamondani.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja, hogy a pályázat megvalósítása több hónapos 
csúszásban van. Elmondja, hogy Dévavaványa - Családsegítő-Szolgálat kivételével - a többi 
településen a beruházások megvalósultak. Elmondja, hogy a Családsegítő-Szolgálatnál a 
számítógépek nagyon elavultak és most úgy néz ki, hogy ott nem lesz fejlesztés.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ütemezés szerint sorra fog kerülni a Családsegítő-
Szolgálat, ahol le kell tenni az önerőt a 10,6 millió forinton felül.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – véleménye szerint a vezetők felelősségét is meg kellene 
nézni.  
Pap Tibor polgármester – javasolja, a megkeresésre annyiban reagáljanak, hogy megkapták a 
levelet, a lehetőségeket keresik arra vonatkozóan, hogy hogyan tudnak a kérésnek eleget 
tenni. 
A polgármester a témát lezárja.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére. 



 10

Földi Imre képviselő – elmondja, hogy a legutóbbi testületi ülésen szó volt az árvízkárosultak 
megsegítéséről.  
Elmondja az önkormányzatnak vannak lucernatáblái, amelyről a betakarított, bebálázott 
lucernaszénát fel lehetne ajánlani a felsőzsolcai állattartó gazdák részére. Elmondja, hogy a 
vágással és a bálázással kapcsolatban költsége az önkormányzatnak nem merül fel, mivel a 
partner azt felvállalta.  
Elmondja, hogy egyszerre 50 db bálát tudnának elszállítani, amelynek költsége 120.000,- 
Ft+áfa. Nem sikerült még a helyi szállítási vállalkozóval felvenni a kapcsolatot, de 
elképzelhető az is, hogy a szállítási költségek egy részét felvállalja.  
A MAGOSZ segítséget nyújt abban, hogy mely állattartó gazdák kerültek rossz helyzetbe az 
árvíz által és garantálják, hogy az adomány biztos oda kerül, ahol szükség van rá. 
Természetesen ehhez kell a testület hozzájárulása is.  
Pap Tibor polgármester – a felvetést jó ötletnek tartja, de a szállítás költsége nagyon magas. 
Jó lenne, ha a vállalkozó ebben tudna segítséget nyújtani.  
Az önkormányzat szűkös pénzügyi helyzete miatt a szállítási költséget nem tudja felvállalni. 
Ha a helyi vállalkozó vállalja a szállítást, akkor nincs gond. Ha nem vállalja fel, akkor utána 
kellene nézni, hogy a rászoruló gazdák valamilyen módon el tudnák-e szállítani a bálákat. 
Tehát a lucernabálákat felajánlják, csak a szállítást oldják meg.  
Javasolja, hogy a jövő héten tartandó rendkívüli ülésen térjenek vissza a témára, addig Földi 
Imre képviselő felveszi a kapcsolatot a szállítási vállalkozóval, esetlegesen a gazdálkodókkal. 
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
A polgármester megadja szót Csatári Lajos képviselő részére. 
Csatári Lajos képviselő – elmondja, hogy korábban az önkormányzat által művelt 
területeken voltak bejárások, jó lenne ha most is lenne ilyenre lehetőség. Megjegyzi, hogy az 
elmúlt két évben ilyen bejárás nem volt.  
Földi Imre képviselő – akadályát nem látja a Csatári képviselő felvetésének. Jelezzék felé, 
hogy mikor szeretnének határszemlére menni és egyeztetnek ez ügyben.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Csatári Lajos képviselő részére. 
Csatári Lajos képviselő – kérdése, hogy a Dévaványai Helytörténeti kiadvány ügye hogyan 
áll? 
Pap Tibor polgármester – a képviselő kérdésére elmondja, hogy még nem értesítették ki az 
önkormányzatot arról, hogy a pályázatot sikeresnek ítélték meg. 
A polgármester elmondja, hogy az FVM-től értesítés érkezett, hogy a betakarítással 
kapcsolatos rendezvényeket nem fogják támogatni.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – nincs meg elégedve a strandfürdő büféjének a nyitvatartási 
idejével. Megjegyzi, hogy az árak nagyon magasak, a kínálat sem megfelelő.  
Nyuzó Marietta képviselő – véleménye, hogy a büfé nyitvatartási ideje megfelelő, a kínálat 
szintén és az árak sem magasak, a kiszolgálás kulturált.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy ezt Földesi képviselő jelezte felé, azóta az 
információkat próbálja gyűjteni. Elmondja, hogy a visszajelzések pozitívak.  
Nyuzó Marietta képviselő – meglátása, hogy a strandfürdő területe elhanyagolt és koszos. 
Javasolja, hogy a képviselők nézzék meg. A járdák között fel van nőve a fű, a medencék 
környékén szintén, a homokozót megközelíteni nem lehet. Több fa ki van száradva, amit már 
régen ki lehetett volna venni. Úgy gondolja, hogy van ott egy vezető, akinek irányítani kellene 
a munkamenetet.  
Megjegyzi azt is, hogy gyermeket vittek orvoshoz fertőzéssel, amit a strandfürdőben kapott 
meg. 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a vízminőséggel nem lehet probléma, heti két 
alkalommal ellenőrzik az összes medencét.  
Elmondja, hogy a kinti munkálatok elvégzésére kapott segítséget az intézmény.  
A polgármester megadja szót Földi Imre részére. 
Földi Imre képviselő – meglátása, hogy a karbantartó dolgozóval van probléma. Volt rá 
példa, hogy az adalékot nem megfelelő mennyiségben alkalmazta és bőrkiütést okozott a 
fürdőzőknél. Minden külső segítséget a közcélú munkásoktól várnak.   
Nyuzó Marietta képviselő – a munkaköri leírás azért van, hogy az abban leírtakat teljesítsék, 
ha nem, akkor a munkavállalót el kell küldeni.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az utóbbi időben legalább nyolc vízgépészeti 
kezelőt, uszodamestert képeztek ki, akik csak rövid ideig dolgoztak ott. Indokuk, hogy nehéz 
felelősség teljes a munka, ami nincs megfizetve.  
Pihurik Katalin képviselő – elmondja, a szombati napon észlelte, hogy a melegvizes 
medence egy részében mozog a csempe.  
Nyuzó Marietta képviselő – elmondja azt is, hogy a medencében az elpusztult békák vannak, 
amelyeket a szülők szednek ki. 
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy a fürdőnek van egy vezetője, akinek rendet 
kellene tartani.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy beszélt a fürdő vezetőjével, aki segítséget kért 
még, mivel nem győzik a dolgozók a munkát. A segítséget megkapták.  
Nyuzó Marietta képviselő – véleménye, hogy a fürdővezető eddig lelkiismeretesen végezte a 
munkáját, de most látványos a színvonal romlás.  
Földesi Zoltán képviselő – véleménye, hogy most nincs idő a várakozásra, a szezon közepén 
vannak, most kell rendet tenni. Ha javulás nem mutatkozik számon kell kérni a vezetőt. 
A polgármester a témát lezárja. 
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek a bejelentése?  
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs.  
 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a képviselő-testületnek zárt ülést kell tartania önkormányzati 
hatósági ügy elbírálásának érdekében.  
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A zárt ülés anyaga az I-1/3-8/2010. iktatószámú külön jegyzőkönyvben található 1-4. oldallal 
bezárólag.  
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is.  
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 1615 órakor bezárja.  
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 
 
 

Pap Tibor       Balogh Csilla  
polgármester       jegyző 
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